
Reporter: Cum a evoluat seg-
mentul uºilor ºi ferestrelor din þara
noastrã?

Francesco Curcio: Dupã ce, în
perioada 2011-2012, s-a resimþit o
scãdere a pieþei, în ultimii ani exis-
tã un trend îmbucurãtor de
creºtere, datoritã deblocãrii pro-
iectelor ºi, în acelaºi timp, datoritã
comportamentului consumatori-
lor. Chiar dacã nu vom atinge valo-
rile din 2007-2008, înainte de de-
clanºarea crizei economice, seg-
mentul uºilor ºi ferestrelor este
într-o continuã dezvoltare. Acest
lucru este susþinut ºi de faptul cã
utilizatorii pun tot mai mult accent
pe produsele de calitate ºi pe servi-
ciile care le însoþesc. Estimãm cã
tendinþa de creºtere va continua,
întrucât piaþa de uºi ºi ferestre este
departe de a-ºi fi atins limita.

Reporter: Cum a evoluat cererea,
în raport cu oferta?

Francesco Curcio: Cererea a cres-
cut, iar oferta a fost compensatã
prin importul din þãrile unde cere-
rea a rãmas constantã, cum este,
de exemplu, Italia. Însã, creºterea
producþii lor nu a însemnat ºi
creºterea serviciilor, cum este
montajul, marea problemã a zilelor
noastre fiind lipsa forþei de muncã
calificate. Avantajul Pinum este cã
lucreazã cu echipe interne ºi exter-
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Pinum estimeazã creºterea vânzãrilor
cu 15%, în 2017
(Interviu cu Francesco Curcio, director Pinum)

Compania Pinum, care activeazã

în sectorul producþiei de uºi, fe-

restre ºi parchet, ºi-a menþiut,

anul trecut, cifra de afaceri la 8

milioane de euro, iar pentru

anul în curs estimeazã o

creºtere a vãnzãrilor cu cel pu-

þin 15%. Aceste previziuni se

bazeazã pe deschiderea unei noi

linii de producþie PVC, inaugura-

rea unui nou showroom ºi dez-

voltarea pieþei de export în Sta-

tele Unite, dupã cum ne-a spus

Francesco Curcio, director în ca-

drul companiei.



ne în exclusivitate, care asigurã
menþinerea calitãþii serviciilor.

Reporter: Care a fost evolutia
preturilor in acest domeniu?

Francesco Curcio: În ultimii ani,
nu au avut loc creºteri de preþuri,
acest lucru datorându-se competi-
tivitãþii crescute a pieþei. Însã, pen-
tru viitorul apropiat, preconizãm o
creºtere a preþurilor în rândul pro-
ducãtorilor, întrucât, de la începu-
tul anului, s-au simþit majorãri atât

la nivelul materiei prime, cât ºi a
salariilor.

Reporter: Cum au evoluat "gus-
turile" clienþilor?

Francesco Curcio: În ultima vre-
me, clienþii au înþeles cât de impor-
tantã este calitatea produselor,
fiind o investiþie pe termen lung.
Astfel, acum sunt dispuºi sã aloce
un buget mai ridicat în momentul
achiziþiei, pentru a scãpa de costu-
rile de întreþinere ºi mentenanþã.

În aceeaºi mãsurã, beneficiarii sunt
mai informaþi ºi au mai multe
aºteptãri de la produsele pe care le
aleg, punând accent atât pe de-
sign, cât ºi pe tehnologiile pe care
le integreazã acestea.

Întrucât portofoliul Pinum cu-
prinde o gamã variatã de produse,
ºi profilul clienþilor diferã destul de
mult. Clienþii noºtri pot alege din
peste 500 de uºi disponibile, care
pot fi adaptate în funcþie de stil ºi
buget. Astfel, putem oferi produse
low cost, dar care beneficiazã de
garanþia calitãþii ºi designului tipic
italian, precum ºi produse de lux,
unice pe piaþã. Pe lângã clienþii
persoane fizice, ne adresãm ºi arhi-
tecþilor, investitorilor, antrepreno-
rilor ºi distribuitorilor.

Reporter: Ce tipuri de produse
comercializaþi?

Francesco Curcio: Portofoliul Pi-
num cuprinde o gamã variatã de
uºi, de la cele de interior, la uºi de
intrare, metalice, blindate sau rezis-
tente la foc. În prezent, sunt peste
500 de modele, caracterizate
printr-un design tipic italian ºi o
calitate excelentã, fiind potrivite
pentru toate preferinþele utilizato-
rilor, precum ºi pentru orice buget.

De asemenea, le oferim clienþilor
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Francesco Curcio:
"Clienþii noºtri pot

alege din peste 500 de
uºi disponibile, care pot

fi adaptate în funcþie
de stil ºi buget. Astfel,
putem oferi produse

low cost, dar care
beneficiazã de

garanþia calitãþii ºi
designului tipic italian,
precum ºi produse de
lux, unice pe piaþã".

(continuare în pagina 24)



ºi o linie de ferestre, patentate de
noi, fiind printre cele mai avansate
din punct de vedere tehnolologic
ºi, totodatã, pãstrând design-ul ºi
estetica inconfundabile. Ferestrele
Pinum pot fi din lemn, PVC sau pla-
cate cu aluminiu, toate fiind certifi-
cate de cele mai renumite institute
de specialitate din Europa.

În acelaºi timp, Pinum are parte-
neriate cu cei mai cunoscuþi pro-
ducãtori de parchet din Italia, cum
ar fi Berti, Haro, Karelia, oferind o
gamã largã de parchet stratificat ºi
laminat.

Toate produsele Pinum sunt co-
mercializate prin intermediul unei
reþele complexe de distribuitori
din întreaga þarã ºi în showroom-
urile din Bucureºti (Pipera ºi AFI
Park), Constanþa, Cluj, Iaºi.

Reporter: Care sunt cele mai noi
produse?

Francesco Curcio: Printre noutã-

þile lansate anul trecut se regãseºte
linia de uºi de interior Artwork,
aceasta cuprinzând produse inova-
toare ºi elegante, caracterizate
prin linii simple ºi de efect. Tot anul
trecut am lansat o nouã linie de uºi
din lemn masiv, Masiva ºi un mo-
del exclusivist de uºi de intrare, Fil-
muro Wings, care aduc un concept
revoluþionar de uºi în acelaºi plan
cu zidãria.

De asemenea, noul showroom
din Pipera gãzduieºte produse cu
dimensiuni, forme ºi caracteristici
diferite. Existã uºi cu înãlþime de 3
metri, precum ºi uºi cu tocuri invi-
zibile sau sisteme de boiserie.

Tendinþele în domeniul uºilor ºi
ferestrelor urmãresc în principal
latura inovativã, ceea ce înseamnã
produse multi-funcþionale, care
asigurã tot confortul utilizatorilor.
În ceea ce priveºte design-ul, sunt
cãutate uºile cu finisaje naturale,
cu forme ºi dimensiuni personali-
zate.

Reporter: Cu ce rezultate finan-
ciare aþi încheiat anul trecut?
Francesco Curcio: În 2016, Pinum
ºi-a menþiut cifra de afaceri
la 8 milioane de euro,
iar pentru anul în
curs estimeazã o
creºtere a vãn-
zãr i lor cu cel
pu þ i n 1 5 % .
Aceste previ-
ziuni se bazea-
zã pe deschide-
rea unei noi linii
de producþie PVC,
i nau g u r ar e a u nu i
nou showroom ºi dezvol-
tarea pieþei de export în Statele
Unite.

Reporter: Ce proiecte de investi-
þii aveþi în plan?

Francesco Curcio: Anul 2017 a
început cu un proces complex de
modernizare a fabricii Pinum, în
cadrul cãruia a fost echipatã cu
cele mai performante sisteme de
producþie. Investiþia se ridicã la
500.000 euro. De asemenea, în
luna mai am inaugurat un nou
showroom Pinum în Pipera, cu o
suprafaþã de 1000 mp, pentru care
s-au investit aproximativ 400.000
euro. Acesta este în prezent cel
mai mare showroom de uºi, fere-
stre ºi parchet din Europa de Est,

gãzduind produse din gama pre-
mium a unor branduri din Italia, în
exclusivitate pe piaþa localã: Nu-

sco, Berti, Alias, Rimadesio,
Lualdi, Barausse.

Tot anul acesta am
investit în dezvol-

tarea capacitãþii
de producþie a
f abr i c i i d e
tâmplãrie PVC,
prin instalarea

unei linii de pro-
ducþie automate,

care va asigura o
capacitate de 150

ferestre/zi.
Reporter: Care este capacitatea

de producþie a companiei?
Francesco Curcio: Fabricile Pi-

num din România asigurã o capaci-
tate de 6.000 uºi/lunã ºi 2.000 fere-
stre/lunã, 15% din producþie
mergând cãtre export, în Italia ºi în
Statele Unite.

Reporter: Care este materia pri-
mã pe care o utilizaþi?

Francesco Curcio: Existã mai
multe tipuri de materii prime, în
funcþie de produse, cele mai im-
portante fiind lemnul, PVC, sticla ºi
aluminiul.

Reporter: Mulþumesc!
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Francesco
Curcio: "În 2016, Pinum

ºi-a menþiut cifra de afaceri
la 8 milioane de euro,
iar pentru anul în curs
estimeazã o creºtere

a vãnzãrilor cu cel
puþin 15%".
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Povestea Pinum este legatã de colaborarea dintre fabrica de mobilã Pi-

pera ºi compania Nusco Porte, începutã încã din 1981, moment în care

Mario Nusco a adus din Italia maºini ºi tehnologie pentru realizarea

uºilor cu design italian. Ulterior, în 1992, Mario Nusco a înfiinþat Pinum

Producþie, companie care s-a ocupat cu producþia de uºi pentru pieþele

din România ºi Italia. Anul acesta, Pinum aniverseazã 25 de ani pe piaþa

marilor producãtori de uºi, ferestre ºi parchet din România.

urmare din pagina 23


